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Computational Modelling in Psychology introduces the principles of using
computational models in psychology and provides a clear idea about how model
construction, parameter estimation and model selection are carried out in practice.
The book is written at a level that permits readers with a background in cognition, but
without any modeling expertise. The authors present the content step-by-step by
moving from the basic concepts of modeling to issues and application. The book is
structured to make clear the logic of individual component techniques and how they
relate to each other. The authors focus on the logic of models and the types of
arguments that can be made from them, as well as providing detailed practical
knowledge about parameter-estimation techniques and model selection and so on.
Readability is emphasized throughout to make the necessary mathematics and
programming less daunting for beginners. The book's supporting web page provides
additional information and programming code.
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评论

这本书其实可能值四星评价，但实在是和我个人的属性不太配。关于认知能力的计算机
建模这个大主题，其教科书一直都处于稀缺状态，此书可谓是填补了空白。与那些高大
上的论文和handbook不同，一本教科书需要做的是帮助对此领域几乎不懂的学生了解
相应知识，锻炼相应技能，而认知建模作为同时需要认知科学与计算机编程两方面基本
功的课程实在是很难编写教材。我个人也从来没有上过这样的课，都是心理学管心理学
，计算机管计算机，于是赶不上作者的思路，比如一些知识点的介绍方式与其它材料中
最易懂常见的有异，一下子不适应也就算了，关键是根本不觉得作者的写法有什么好。
这个领域发展的很快，尤其是近年来机器学习的崛起带来的无比影响，于是2010年的
这本书恐怕难免有过时之嫌，还好作者在2018年就要出新书了，到时候我们再来看看
如何。

-----------------------------
出来混总要还的……

-----------------------------
这本书有新版的了，推荐大家直接看新版

-----------------------------
我觉得这是最好的讲Computational
Modeling的书，概念与实践并重，里面提供的matlab代码也很好用
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